



Шувалова С. О.
Shuvalova S.O.

Новые способы методического сопровождения профессионального развития управленческих кадров на муниципальном уровне

New ways of methodological support for professional development of managerial staff at the municipal level

Основная тема статьи — это поиск более действенных способов методического сопровождения профессионального развития руководителей. В условиях идеологии непрерывного образования большая роль отводится формам неформального и информального образования, что позволяет актуализировать деятельность по организации взаимодействия управленцев с целью публичной презентации ценных практик, обмена мнениями в реальном и виртуальном пространстве, создания возможностей для выбора своего пути профессионального развития. Автор описывает подход к обеспечению сопровождения руководящих работников образовательных организаций, которого придерживаются специалисты МУ ДПО «Информационно-образовательный Центр» и приводит конкретные способы из практики методической деятельности на муниципальном уровне.

The main issue of the article is searching for more effective ways of methodological support for professional development of managers. In the ideological context of continuous education, great significance is given to the forms of non-formal and informal education; this allows to actualize activities for establishing interaction between managers aimed at making public presentations of valuable practices, sharing opinions in real and virtual environment, creating opportunities for choosing their own way of professional development. The author describes an approach to provide support for managerial staff of educational institutions followed by the specialists of Municipal institution of further professional training “Informational Educational Center” and suggests specific ways from the methodological practice at the municipal level.

Ключевые слова: современный руководитель образовательной организации; профессиональное развитие; способы сопровождения профессионального развития руководителя.

Key words: a modern manager of an educational institution; professional development; ways of supporting professional development of managers.